
AKADEMICKÝ SENÁT 
UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 

Z Á P I S č. 8/2024 (302) 
ze zasedání Akademického senátu UTB konaného 29. října 2024 od 13:00  

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín. 

 

Přítomni: Cejpek Blaštíková Lucie Mgr. Ph.D.; Cindler Daniel, Bc.; Hoke Eva, Ing. Ph.D.;  

Julinová Markéta, doc. Ing. Ph.D.; Karolyová Denisa, Ing.; Káčerková Eliška, Mgr. Ph.D.;  

Konečný Jiří Ing. et Ing. Ph.D.; Klejchová Jolana; Maňasová Hradská Helena, Mgr. Ph.D.; 

Melichárek Zdeněk Mgr. Ph.D.; Mikeska Martin, Ing. Ph.D.; Mlček Jiří, prof. Ing. Ph.D.; 

Navrátil Michal, Mgr.; Novák Petr, doc. Ing. Ph.D.; Otrusinová Milana, Ing. Ph.D.;  

Pátíková Zuzana, doc. Mgr. Ph.D.; Pospíšilík Martin, doc. Ing. Ph.D.; Skarupská Helena, PhDr., Ph.D.; 

Soukalová Radmila, Ing. Ph.D.; Staněk Michal, prof. Ing. Ph.D.; Strohmandl Jan, Ing. Ph.D.;  

Sysala Tomáš, Ing. Ph.D.; Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; Šubrt Martin;  

Valášek Pavel, doc. Ing. CSc. LL.M.; Vojdan Michal, Bc.  

Celkem přítomno: 26 členů AS UTB (z 36). 

Omluveni: Bedáňová Eva Ing.; Dujka Petr, Mgr.; Dvořáčková Markéta Mgr.; Fučíková Klára, Ing.; 

Jati Oliver, Bc.; Kotlánová Barbora, Ing. (on-line); Lazárková Zuzana, doc. Ing. Ph.D.;  

Rybová Magdaléna, Ing.; Učňová Eva, Mgr.; Zábojníková Natálie 

Stálí účastníci zasedání: Adámek Milan, prof. Mgr. PhD.; Drábková Lenka, Mgr. Ph.D.;  

Humpolíček Petr, prof. Ing, Ph.D.; Knápková Adriana, doc, Ing. Ph.D.; Kubalčík Marek, prof. Ing. Ph.D.; 

Macháčková Alena, Ing. CSc.; Sedlačík Michal, prof. Ing. Ph.D. 

 

Zasedání zahájil a řídil předseda AS UTB doc. Sysel.  

Na zasedání je pořizován zvukový záznam a záznam projekční plochy v souladu s čl. 16 JŘ AS UTB. 

Schválený předběžný program zasedání: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Slib člena AS UTB. 

5. Informace rektora, prorektorů a kvestorky.  

6. Informace z jednání Výboru kybernetické bezpečnosti. 

7. Informace ředitele Kolejí a menzy. 

8. Projednání materiálu „Dodatek č. 1 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“. 

9. Volba předsedy studentské komory AS UTB. 

10. Doplnění zástupce studentů UTB do Rady vysokých škol. 

11. Udělení předchozího souhlasu ke jmenování člena Vědecké rady UTB. 

12. Příprava voleb do AS UTB 2025-2028. 

13. Projednání složení AS UTB. 

14. Různé.   

 

Ad 1) Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB 

Zápis z předchozího zasedání byl po zapracování připomínek a doplnění zaslán účastníkům zasedání 

a zveřejněn v informačním systému UTB. Byla provedena formální úprava jednoho špatně uvedeného titulu 

u jména. 

K hlasování přítomno 22 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 302/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 7/2024 (301) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 
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Hlasování: 

Pro:      22 

Proti:     0 

Zdržel se:   0 

Usnesení AS UTB č. 302/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 7/2024 (301) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Na předchozím zasedání nebyla přijata žádná usnesení, ze kterých vyplývají úkoly nebo vyžadují kontrolu 

plnění. 

Ad 3) Projednání programu zasedání 

Body 9 a 10 z Předběžně schváleného programu byly odloženy, protože Studentská komora AS UTB nebyla 

usnášeníschopná. 

K hlasování přítomno 22 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 302/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 8/2024 (302) ve znění:  

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Slib člena AS UTB. 

5. Informace rektora, prorektorů a kvestorky.  

6. Informace z jednání Výboru pro řízení kybernetické bezpečnosti. 

7. Informace ředitele Kolejí a menzy. 

8. Projednání materiálu „Dodatek č. 1 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“. 

9. Projednání materiálu „Dodatek č. 2 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“. 

10. Projednání materiálu „Výroční zpráva o hospodaření Univerzitního institutu za rok 2023“. 

11. Udělení předchozího souhlasu ke jmenování člena Vědecké rady UTB. 

12. Příprava voleb do AS UTB 2025-2028. 

13. Projednání návrhu doktorského studijního programu „Sustainable Design for Footwear 

Production“. 

14. Projednání složení AS UTB. 

15. Různé.   

Hlasování: 

Pro:      22 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 302/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 8/2024 (302) ve znění:  

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Slib člena AS UTB. 

5. Informace rektora, prorektorů a kvestorky.  

6. Informace z jednání Výboru pro řízení kybernetické bezpečnosti. 

7. Informace ředitele Kolejí a menzy. 

8. Projednání materiálu „Dodatek č. 1 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“. 

9. Projednání materiálu „Dodatek č. 2 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“. 

10. Projednání materiálu „Výroční zpráva o hospodaření Univerzitního institutu za rok 2023“. 

11. Udělení předchozího souhlasu ke jmenování člena Vědecké rady UTB. 
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12. Příprava voleb do AS UTB 2025-2028. 

13. Projednání návrhu doktorského studijního programu „Sustainable Design for Footwear 

Production“. 

14. Projednání složení AS UTB. 

15. Různé.   

Ad 4) Slib člena AS UTB 

Doc. Sysel přivítal a představil nové náhradníky Ing. Denisu Karolyovou (FAME), Jolanu Klejchovou 

(FLKŘ) a Martina Šubrta (FLKŘ). Studenti se krátce představili a složili slib člena AS UTB. Doc. Sysel 

připomenul, že noví senátoři jsou členy AS UTB do konce aktuálního volebního období, které končí dne 

7. 3. 2025. 

Ing. Denisa Karolyová přečetla slib člena AS UTB i za přítomné nově zvolené členy AS UTB. 

 

„Slibuji, že jako člen Akademického senátu Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně budu vždy jednat v souladu 

s právními normami státu a Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, s demokratickými a akademickými principy 

a se svým svědomím, s plnou odpovědností vůči akademické obci v zájmu Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně 

a všech jejích součástí, v zájmu jejího postavení, úrovně a rozvoje, v zájmu obecné vzdělanosti a vysokého 

školství.“ 

Ad 5) Informace rektora, prorektorů a kvestora 

Rektor prof. Adámek  

- Byla vydána Směrnice rektora č. 33/2024 Pravidla pro uplatnění práce na dálku (tzv. home office) 

na Univerzitě Tomáše Bati ve Zlíně. Směrnice umožní přiznat měsíčně 3 dny práce z domova 

(nepřevoditelné do dalších měsíců), dle dohody s vedoucími pracovníky. Nebude možné využívat 

soukromou výpočetní techniku a mobilní zařízení. Pracovníkům na home office nebude vznikat 

nárok na stravenky. 

- Byla vydána směrnice rektora č. 32/2024 Poplatky za úkony spojené s habilitačním řízením 

a řízením ke jmenování profesorem. 

- Byla vydána Směrnice rektora č. 31/2024 Statut a postavení emeritního profesora na Univerzitě 

Tomáše Bati ve Zlíně, která řeší přístup emeritních profesorů k e-mailu a knihovním databázím. 

S emeritními profesory bude uzavřena DPČ. 

- Proběhlo věcné hodnocení v projektu ERDF Kvalita. Částka byla pokrácena o 7,65 mil. Kč 

z původních 325 mil. Kč, o kterou se žádalo. Krácení se týká paušálu a přímých nákladů na 

vybavení interiéru budovy U1.  

- Proběhlo věcné hodnocení v projektu ESF+. Částka byla pokrácena o 600 tis. Kč, z původních 

80 mil. Kč.  

- Z celouniverzitních projektů UTB získalo projekt RADOST, Green Deal, ESF-ERDF specifické 

potřeby, ESF+. Aktuálně se připravuje poslední výzva s názvem Výzkumné prostředí. 

 

Prorektor prof. Humpolíček 

- Je vytvořena metodika přípravy podkladů pro uplatnění výsledků do Modulu 1.  

- Byla vyhlášena soutěž na projekty specifického vysokoškolského výzkumu na rok 2025. Stále není 

jisté, jak to bude s prostředky SVV, došlo ke snížená rozpočtu SVV v rámci celé ČR. 

- Byly vyhlášeny podmínky pro hodnocení vysokých škol v rámci Mezinárodního evaluačního 

panelu (MEP). Evaluace UTB ve Zlíně se očekává v následujícím roce.  

- Jednání VR UTB ve Zlíně je naplánováno na 14. 1. 2025.  

- V rámci připravovaného rozpočtu ČR na rok 2025 by měly být navýšeny finanční prostředky na 

VaV. Primárně by měly být podpořeny obory STEM. 

- Měl by být navýšen rozpočet pro projekty TAČR a GAČR. 

- Běží projekt na podporu doktorandů a postdoktorandů ze strany Zlínského kraje.  

- Koncem září proběhne seminář VaV zaměřený na problematiku etických komisí, online 

management apod. Seminář bude probíhat také online. 
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Prorektor prof. Kubalčík 

- Dne 30. 11. 2024 končí funkční období Mezinárodní rady UTB. Děkani fakult byli požádáni 

o návrhy nových členů Mezinárodní rady UTB, případně návrhu na prodloužení členství stávajících 

členů.  Za každou fakultu by měl být navržen jeden člen. Termín do příštího jednání kolegia rektora. 

- Na jednotlivých fakultách jsou postupně spouštěny přihlášky do studijních programů realizovaných 

v anglickém jazyce. Na všech fakultách byly aktualizovány směrnice děkana pro přijímací řízení 

do studijních programu realizovaných v anglickém jazyce. Od akademického roku 2024/25 se bude 

hradit poplatek za úkony spojené s přijímacím řízením i od uchazečů do studijních programů 

realizovaných v anglickém jazyce. Z poplatků 40 % připadne fakultám a 60 % Mezinárodnímu 

oddělení UTB, s výjimkou FAME. Vzhledem k tomu, že FAME nevyužívá služby MO UTB a celou 

agendu přijímacího řízení realizuje ve vlastní režii, poplatky ve výši 100 % budou přiděleny FAME. 

 

Prorektorka doc. Knápková 

- Pozvala přítomné na Veletrh pracovních příležitostí, který se bude konat dne 12. 11. 2024 

v Kongresovém centru Zlín. Přihlášeno je 88 firem.  

Doc. Sysel se zeptal, zda byli osloveni zřizovatelé škol, tedy kraj nebo město, aby se zúčastnili 

veletrhu s nabídkou pro absolventy FHS. Dr. Knápková sdělila, že na veletrhu bude přítomen 

přímo Zlínský kraj, který toto zaštiťuje. Veškerý neziskový sektor se zúčastní veletrhu zdarma.  

- K 30. 9. 2024 byla aktualizovaná data o počtech nezaměstnaných absolventů. Počet 

nezaměstnaných absolventů mírně narostl. Data se budou dále analyzovat.  

 

Prorektorka dr. Drábková 

- Dne 14. 11. 2024 se od 13.00 do 14.00 hod. uskuteční online školení pro vedoucí závěrečných prací 

na UTB. Informace ke školení, včetně odkazu na školení v MS Teams, jsou k dispozici pod 

záložkou „Aktuality a akce“ Knihovny UTB na internetových stránkách UTB. Pozvánka Knihovny 

UTB na školení byla zaslána rovněž proděkanům pro pedagogickou činnost, k propagaci mezi 

akademickými pracovníky.  

- Dne 11. 11. 2024 v 15:00 hod. proběhne pro studenty školení „Hledej & cituj & odevzdej“ 

k závěrečným pracím. Studenti obdrží informace e-mailem. 

- Dne 21. 11. 2024 proběhne schůzka prorektorky pro pedagogickou činnost se studijními 

referentkami fakult, za účasti zástupců z právního oddělení, CVT, pověřenkyně pro OOÚ, 

metodičky spisové služby a zástupce OMK.  

- Dne 28. 11. 2024 proběhne jednání rozvrhové komise, následně jednání dislokační komise. 

- Do 31. 12. 2024 mohou fakulty podávat nominace na Cenu rektora za vynikající tvůrčí činnost 

a umělecké činnosti a na Cenu rektora za přínos k rozvoji vzdělávací činnosti (RR/20/2023). 

Ocenění budou slavnostně předána na shromáždění akademické obce začátkem příštího roku. 

- Do 30. 11. 2024 lze podávat přihlášky na Cenu Wernera von Siemense. Podrobnější informace byly 

zaslány děkanům fakult.     

 

Ad 6) Informace z jednání Výboru pro řízení kybernetické bezpečnosti 

Ing. Petr Vojtek přednesl prezentaci o vydané směrnici rektora č. 29/2024 – Politika bezpečného používání 

mobilních zařízení, při které odpověděl na předem zaslané dotazy. Z prezentace vyplynulo, že se jedná 

o jednu z řady politik (celkem 23), kterou musí mít UTB jako povinná osoba zpracovanou podle Zákona 

o kybernetické bezpečnosti č. 181/2014 Sb. a Vyhlášky o kybernetické bezpečnosti č. 82/2018 Sb. Další 

politiky budou následovat. Z prezentace vyplynulo, že směrnice se týká pouze mobilních zařízení a jejich 

datového připojení při využívání tlustých klientů pro přístup k systémům UTB, netýká se telefonování 

a přístupu přes webové rozhraní. CVT se nebrání dalším úpravám této směrnice s cílem upřesnit formulace. 

Prezentace je přílohou zápisu.  

Prof. Staněk se dotázal, proč se vydává směrnice, i když na to není univerzitní prostředí připraveno. 

Ing. Vojtek uvedl, že ne vše, co směrnice obsahuje, je nyní vymahatelné. Na druhou stranu, pokud jsou na 

zaměstnance kladeny nějaké požadavky, musí k tomu existovat patřičný dokument. 
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Rektor poznamenal, že na stránkách https://www.utb.cz/vkb/ jsou informace o práci Výboru pro řízení 

kybernetické bezpečnosti. Manažerkou kybernetické bezpečnosti je Ing. Michaela Chudobová z firmy 

F.S.C. Bezpečnostní poradenství a.s.  

Dr. Sysala se dotázal, jak je myšleno, že by se měla mobilní zařízení 1x měsíčně kontrolovat. 

Ing. Vojtek vysvětlil, že tím je myšleno, že by se mělo zařízení alespoň jednou měsíce připojit k síti UTB, 

kontrola se provede automaticky.  

Doc. Pospíšilík se dotázal, jak se bude přistupovat k počítačům, které mají staré verze OS kvůli SW, které 

jsou potřeba pro fungování starších laboratorních přístrojů. Ing. Vojtek odpověděl, že toto je potřeba řešit 

individuálně. Jedna z možností je odpojit takový PC od přístupu k internetu.  

Dr. Mikeska se dotázal, zda chápe správně, že by se ze svého soukromého zařízení neměl přihlašovat do 

tlustého klienta STAGu (někdy označovaného interně jako „šedý STAG“), či jiných citlivých systémů, ale 

do běžného IS STAG se připojit může. Ing. Vojtek toto potvrdil, politika zakazuje používat soukromá 

zařízení pro pracovní účely. Pokud uživatel i přesto takové zařízení použije, nese plnou odpovědnost za 

činnosti provedené pod svou uživatelskou identitou.  

 

K hlasování přítomno 25 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 302/3 

AS UTB bere na vědomí informace z Výboru pro řízení kybernetické bezpečnosti. 

Hlasování: 

Pro:      25 

Proti:     0 

Zdržel se:   0 

Usnesení AS UTB č. 302/3: 

AS UTB bere na vědomí Informace z Výboru pro řízení kybernetické bezpečnosti. 

 

Ad 7) Informace ředitele Kolejí a menzy 

Mgr. Michal Navrátil představil prezentaci týkající se objednávkového systému v menze. Možná inovace 

systému by mohla spočívat v garanci 3 druhů jídel do 14:00 hod., nebo možnost zpřístupnění objednávání 

jídel i po ukončení objednávek.  

Prezentace je přílohou zápisu.  

Doc. Sysel vyjádřil názor, že by bylo dobré umožnit objednávání (rezervaci) jídel až do poslední možné 

chvíle, např. do 10 hod. daného dne, nejlépe však umožnit i rezervaci jídla v řadě na oběd, protože to urychlí 

vydávání obědů. Prof. Staněk tento návrh kvitoval. Mgr. Navrátil tyto možnosti prověří.  

Prof. Staněk se dotázal, proč není možné v menze objednávat polévku i hlavní jídlo najednou. 

Mgr. Navrátil odpověděl, že ne všichni mají zájem o polévku a opačný přístup, kdy by se musela polévka 

stornovat, by byla ještě zdlouhavější. Obě varianty možné nejsou, neboť by se jednalo o změnu v systému, 

který by byla nákladná.  

Prof. Staněk dále upozornil, že zaznamenal situaci, kdy se muselo více než 20 minut čekat na výdej jídla, 

které mělo být hotové. Toto jídlo navíc bylo předem objednáno. Mgr. Navrátil odpověděl, že toto by se 

stávat nemělo a že to prověří. Vyzval, aby návštěvnici menzy využívali QR kód na rohu každého stolu, 

který slouží k napsání podnětů a dotazů.  

Mgr. Navrátil (FHS) se dotázal, zda by šla přidat možnost objednat si pouze maso bez přílohy. 

Mgr. Navrátil odpověděl, že nad zavedením této funkce uvažují.  

Dr. Skarupskou překvapilo, jak velké množství porcí zůstane denně neodebráno. Prof. Mlček podotkl, že 

odpovědí na toto může být právě možnost rezervace pokrmu i po 10 hod. (nebo na poslední chvíli), kdy 

může zbývat jen několik volných porcí, ale nikdo by je už nekoupil. 

  

https://www.utb.cz/vkb/
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K hlasování přítomno 25 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 302/4 

AS UTB bere na vědomí informace ředitele KMZ, vítá garanci 3 jídel do 14 hod. a navrhuje prověřit 

možnosti prodloužení doby objednávání jídel. AS UTB doporučuje zavádění změn při zachování 

udržitelnosti. 

Hlasování: 

Pro:      25 

Proti:     0 

Zdržel se:   0 

Usnesení AS UTB č. 302/4: 

AS UTB bere na vědomí informace ředitele KMZ, vítá garanci 3 jídel do 14 hod. a navrhuje prověřit 

možnosti prodloužení doby objednávání jídel. AS UTB doporučuje zavádění změn při zachování 

udržitelnosti. 

Ad 8) Projednání materiálu „Dodatek č. 1 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“ 

Materiál byl předložen dne 31. 5. 2024 a týká se finančního vyrovnání mezi FT a UNI. Znění bylo upraveno 

podle aktuální situace, materiál byl opětovně zveřejněn pro akademickou obec a byla dodržena předkládací 

lhůta. Materiál byl projednán EK AS UTB dne 8. 10. 2024 a po úpravách také dne 22. 10. 2024.  

 

K hlasování přítomno 23 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 302/5 

AS UTB schválil Dodatek č. 1 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024 ve verzi po EK AS UTB rozeslané dne 

23. 10. 2024. 

Hlasování: 

Pro:      23 

Proti:     0 

Zdržel se:   0 

Usnesení AS UTB č. 302/5: 

AS UTB schválil Dodatek č. 1 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024 ve verzi po EK AS UTB rozeslané dne 

23. 10. 2024. 

Ad 9) Projednání materiálu „Dodatek č. 2 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“ 

Materiál byl předložen dne 14. 10. 2024 a projednán EK AS UTB dne 22. 10. 2024. 

Doc. Sysel informoval, že mu přišel anonymní e-mail z neuniverzitní emailové adresy, který rozporoval 

materiál „Dodatek č. 2 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“. Po výzvě byl tento e-mail zaslán dne 29. 10. 

2024, chvíli před jednáním AS UTB, z e-mailové adresy UTB, stále ale nepodepsán. Pisatel podepsaný 

„Výbor OOZ“ rozporuje daný materiál z důvodu diskriminace určité skupiny zaměstnanců.  

Dr. Konečný, který předsedá Základní organizaci Vysokoškolského odborového svazu na UTB, se 

od tohoto e-mailu distancoval.  

Prof. Staněk požádal přítomného místopředsedu OOZ, aby vysvětlil podstatu rozporu předloženého 

materiálu. Přítomný místopředseda neuměl problém popsat a vysvětlit.  

Rektor se po dohodě s předsedou AS UTB rozhodl odložit projednávání tohoto materiálu. 

Prof. Staněk vyjádřil obavu, zda se po odložení projednání materiálu stihnou prostředky určené pro 

mzdovou kohezi vyplatit v letošním roce, pro který jsou určeny. 

 

Ad 10) Projednání materiálu „Výroční zpráva o hospodaření Univerzitního institutu za rok 

2023“ 

Předloženo dne 10. 10. 2024 na žádost EK AS UTB. Projednáno v EK AS UTB 22. 10. 2024. 

Z důvodu nepřítomnosti ekonomky UNI bylo projednání materiálu odloženo. 
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Ad 11) Udělení předchozího souhlasu ke jmenování člena Vědecké rady UNI 

Předloženo 1. 10. 2024. Navržen prof. Ing. Michal Sedlačík, Ph.D.  

Skrutátoři při tajném hlasování: prof. Staněk a Bc. Cindler. 

 

K hlasování přítomno 25 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 302/6 

AS UTB udělil rektorovi UTB předchozí souhlas ke jmenování prof. Ing. Michala Sedlačíka, Ph.D. členem 

Vědecké rady UTB. 

Tajné hlasování: 

Pro:      20 

Proti:     0 

Zdržel se:   4 

Neplatné:  1 

Usnesení AS UTB č. 302/6 

AS UTB udělil rektorovi UTB předchozí souhlas ke jmenování prof. Ing. Michala Sedlačíka, Ph.D. 

členem Vědecké rady UTB. 

Ad 12) Příprava voleb do AS UTB 2025-2028. 

Volby členů AS UTB vyhlásí AS UTB nejpozději 60 dnů před uplynutím svého volebního období. Zároveň 

AS UTB vydá pokyny pro organizaci voleb. Podrobné organizační pokyny pro přípravu a průběh voleb na 

fakultě vydá akademický senát fakulty nejpozději 30 dnů před konáním voleb. Tyto pokyny zahrnují také 

informace o pravidlech pro zařazení do volebních obvodů podle čl. 2 odst. 7 VŘ AS UTB. Volby řídí 

volební komise UTB jmenovaná AS UTB. Ve volebních obvodech fakult řídí a organizují volby obvodní 

volební komise jmenované akademickými senáty fakult. 

 

K hlasování přítomno 25 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 302/7 

Akademický senát UTB vyhlásil podle čl. 2 odst. 1 Volebního řádu AS UTB volby do Akademického 

senátu UTB pro volební období 2025–2028. Volby proběhnou v termínu od 10. do 21. února 2025. 

Konkrétní dny voleb v uvedeném termínu stanoví na jednotlivých fakultách podrobné organizační pokyny 

pro přípravu a průběh voleb na fakultě, které vydá akademický senát fakulty nejpozději 30 dnů před 

konáním voleb. Za každou fakultu se do Akademického senátu UTB volí 4 akademičtí pracovníci 

a 2 studenti. V souladu s čl. 2 odst. 3 Volebního řádu AS UTB, volby řídí volební komise UTB, která je 

oprávněna kontrolovat činnost obvodních volebních komisí; z podnětu voliče uskuteční kontrolu 

v potřebném rozsahu neprodleně. Ve volebních obvodech fakult řídí a organizují volby obvodní volební 

komise jmenované akademickými senáty fakult. 

Volby se budou konat elektronicky. Obvodní volební komise je povinna zkontrolovat, že volební systém 

obsahuje kompletní seznam oprávněných voličů. 

Hlasování: 

Pro:      25 

Proti:     0 

Zdržel se:   0 

Usnesení AS UTB č. 302/7 

Akademický senát UTB vyhlásil podle čl. 2 odst. 1 Volebního řádu AS UTB volby do Akademického 

senátu UTB pro volební období 2025–2028. Volby proběhnou v termínu od 10. do 21. února 2025. 

Konkrétní dny voleb v uvedeném termínu stanoví na jednotlivých fakultách podrobné organizační 

pokyny pro přípravu a průběh voleb na fakultě, které vydá akademický senát fakulty nejpozději 30 dnů 

před konáním voleb. Za každou fakultu se do Akademického senátu UTB volí 4 akademičtí pracovníci 

a 2 studenti. V souladu s čl. 2 odst. 3 Volebního řádu AS UTB, volby řídí volební komise UTB, která je 

oprávněna kontrolovat činnost obvodních volebních komisí; z podnětu voliče uskuteční kontrolu 
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v potřebném rozsahu neprodleně. Ve volebních obvodech fakult řídí a organizují volby obvodní volební 

komise jmenované akademickými senáty fakult. 

Volby se budou konat elektronicky. Obvodní volební komise je povinna zkontrolovat, že volební systém 

obsahuje kompletní seznam oprávněných voličů. 

Ad 13) Projednání návrhu doktorského studijního programu „Sustainable Design for Footwear 

Production“ 

AS UTB se vyjadřuje k návrhům studijních programů, které se neuskutečňují na fakultách. Předloženo 

22. 10. 2024. Předkládací lhůta 2 týdny. Doc. Sysel doporučil postoupení do LK AS UTB, která se 

uskuteční dne 5. 11. 2024. 

Ad 14) Projednání složení AS UTB 

Rektor obdržel následující žádost: „Jako zvolení zástupci akademických pracovníků a studentů 

nepříslušejících k žádné z fakult UTB se na Vás tímto obracíme s žádostí o změnu Volebního řádu AS UTB“. 

V dopise argumentují nerovným postavením a tím, že nemají zastoupení v AS UTB. Rektor požádal 

o diskusi na toto téma před změnou Volebního řádu UTB. 

Předseda AS UTB doplnil, že se jedná přibližně o 40 akademických pracovníků (AP) a asi 50 DSP studentů 

v celoškolských studijních programech (SP), z nichž je asi polovina zahraničních. Zaslaný návrh se 

dožaduje, aby mohli kandidovat a volit do AS UTB, což ovšem mohou již nyní. U akademických 

pracovníků UTB nezařazených na fakulty rozhoduje AS UTB na návrh rektora o jejich příslušnosti k určité 

akademické obci pro účely voleb do AS UTB. Jsou platná Usnesení AS UTB č. 254/7 a Usnesení 

AS UTB č. 254/8. 

Rektor UTB poskytl členům AS UTB podklady s argumenty z UNI zaslané dne 11. 10. 2024.  

Doc. Sysel doplnil k vybraným argumentům a tvrzením komentář: 

- AP s příslušností k UNI mají stejná práva a povinnosti jako ostatní zaměstnanci UTB, ale nemají 

stejná práva a postavení jako AP příslušící k některé z fakult UTB. 

o Není pravda: Usnesením AS UTB č. 254/7 jsou přiřazeni k FT a mohou kandidovat do 

AS UTB i volit. Prostřednictvím svých zástupců zvolených za FT mohou podávat podněty. 

Ředitel UNI má právo vystupovat na zasedání AS UTB v rozpravě ke všem projednávaným 

záležitostem. 

- Dochází k rozporu v odpovědích, kdy při žádosti o změnu statutu je odkázáno na nutnost změny 

volební řádu a při žádosti o změnu volebního řádu je odkázáno na nutnost změny statutu! 

o Nedochází k rozporu, protože změnit se musí oba vnitřní předpisy, nelze tedy žádat pouze 

o změnu jednoho. Změna musí následně nastat i u JŘ AS UTB, který např. pro EK AS UTB 

počítá pouze se zástupci z fakult. 

- Největší dynamika nárůstu počtu AP v porovnání s fakultami UTB. Počet AP odpovídá FLKŘ. 

o Počty AP na UNI jsou uměle navyšovány, často v rozporu s vnitřními předpisy.  

▪ Odpovědný v pracovněprávních vztazích je ředitel UNI, po projednání 

s rektorem. 

o U velké části AP na UNI je minimální pedagogická činnost. 

▪ Vysokoškolský ústav vykonává tvůrčí činnost a může se podílet na 

uskutečňování akreditovaných studijních programů nebo jejich částí. 

▪ Fakulta uskutečňuje nejméně jeden akreditovaný studijní program a vykonává 

tvůrčí činnost. 

- Počty studentů na UNI. 

o UNI nemá žádné studenty, jedná se o studenty celoškolských SP. 

o Uváděné počty (54) jsou zavádějící, protože berou v úvahu pouze studenty DSP. 

▪ V porovnání jsou reálné počty studentů na fakultách průměrně o 1500 vyšší. 

- Zastoupení AP v AS na jiných VŠ. 

o Tabulka kombinuje rozdílné údaje 

▪ např. Pardubice nemají vysokoškolský ústav, mají Jazykové centrum a Katedru 

tělovýchovy a sportu. Na UTB jsou jazyky na FHS a UTV na FaME. 

o Není jasný pojem rovné zastoupení 
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▪ Na jednu stranu je požadováno rovné zastoupení a na druhou chtějí zastoupení 

50 studentů jedním členem AS, což bude asi 30násobná nerovnost s fakultami. 

Prof. Staněk se vyjádřil, že není v pořádku, když akademičtí pracovníci z UNI spadají do volebního 

obvodu FT. Je důležité neupírat právo volby, zároveň se ale musí zabránit možnému ovlivňování voleb.  

Doc. Sysel uvedl, že souhlasí s odmítavým názorem některých dalších členů AS UTB, aby 50 studentů 

celoškolských SP mělo svůj vlastní volební obvod. V současné době jsou přiřazeni k FT. Následně seznámil 

přítomné s jedním z možných návrhů změny volebních obvodů: Fakulty 4 AP + 2 studenti (pouze BSP 

a MSP), AP mimo fakulty 1-2 zástupci, všichni studenti DSP přes všechny součásti – 1 zástupce. Jako 

výhodu takového řešení uvedl, že navýšení počtu studentů umožní navýšit počet AP při zachování 

minimálního poměru 1/3 studentů, který je daný zákonem. Počet všech studentů DSP na UTB (do 500) 

bude i poměrově odpovídat 1 zástupci v porovnání s počtem studentů na fakultách (více jak 1000) 

s 2 zástupci studentů z fakulty. Navíc studenti DSP budou mít zajištěného svého zástupce, který bude hájit 

zájmy DSP studentů. 

Doc. Sysel požádal prof. Sedlačíka o jeho stanovisko. Prof. Sedlačík se přiklání spíše k nominování stálého 

člena zasedání AS UTB.  

Doc. Sysel požádal členy AS UTB o písemné návrhy dalších možných způsobů řešení.  

Ad 13) Různé 

Důležité termíny: 

19. 11. 2024   Návrh termínu zasedání AS UTB  

10. 12. 2024   Návrh termínu zasedání AS UTB 

21. 1. 2025    Návrh termínu zasedání AS UTB 

10. 2. – 21. 2. 2025  Volby do AS UTB 

7. 3. 2025    Konec funkčního období stávajícího AS UTB 

 

8. 11. 2024     Poklep základního kamene U1 

12. 11. 2024   Veletrh pracovních příležitostí 

18. 11. 2024   Galavečer studentů  

26. 11. 2024   Správní rada UTB 

3. 12. 2024    Vánoční stromeček 

23. 12. 2024 – 3. 1. 2025  Zavřená školka  

2. 1. – 3. 1. 2025   Menza pouze na U4 

14. 2. 2025    Ples UTB 

7. 3. 2025    Ples FLKŘ 

 

 

RVŠ – Usnesení Fóra předsedů akademických senátů 

Fórum předsedů akademických senátů podporuje stanoviska Rady vysokých škol k pozměňujícím 

návrhům poslanců k vládnímu návrhu zákona, kterým se mění zákon č. 111/1998 Sb., o vysokých 

školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách). Fórum upozorňuje na 

závažné nedostatky pozměňujících návrhů PN 4405, 4407, 4537 a 4554, které se týkají akademických 

samospráv. Návrhy neprošly standardní diskusí s reprezentacemi vysokých škol při přípravě novely 

zákona, přitom zásadně mění procesy volby rektora, způsoby rozdělování příspěvku a dotace státu 

vysokým školám a kontroly jejich využívání. Uvedené poslanecké návrhy narušují princip samosprávy 

VŠ spočívající ve vyvážených mechanismech kontroly managementu školy ze strany demokraticky 

volených zástupců akademické obce a posilují pravomoci zejména správních rad, jejichž členy jmenuje 

ministr po projednání s rektorem. V důsledku takových změn by pak mohly nastat situace střetu zájmů 

při volbě rektora nebo rozdělování a kontrole využívaní veřejných finančních prostředků rektorem. 
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K hlasování přítomno 21 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 302/8 

AS UTB schválil termín příštího zasedání AS UTB na 19. listopadu 2024 od 13 hodin s místem konání 

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný program tohoto 

zasedání:   

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Slib člena AS UTB. 

5. Informace rektora, prorektorů a kvestorky.  

6. Volba předsedy studentské komory AS UTB. 

7. Doplnění zástupce studentů UTB do Rady vysokých škol. 

8. Projednání materiálu „Dodatek č. 2 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“. 

9. Projednání materiálu „Výroční zpráva o hospodaření Univerzitního institutu za rok 2023“. 

10. Projednání návrhu doktorského studijního programu „Sustainable Design for Footwear 

Production“. 

11. Projednání vstupu UTB do právnické osoby, spolku APIL – Asociace pro inovace v logistice. 

12. Projednání složení AS UTB. 

13. Různé.   

Hlasování: 

Pro:      21 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

 

Usnesení AS UTB č. 302/8 

AS UTB schválil termín příštího zasedání AS UTB na 19. listopadu 2024 od 13 hodin s místem konání 

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný program tohoto 

zasedání:   

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Slib člena AS UTB. 

5. Informace rektora, prorektorů a kvestorky.  

6. Volba předsedy studentské komory AS UTB. 

7. Doplnění zástupce studentů UTB do Rady vysokých škol. 

8. Projednání materiálu „Dodatek č. 2 Rozpisu rozpočtu UTB na rok 2024“. 

9. Projednání materiálu „Výroční zpráva o hospodaření Univerzitního institutu za rok 2023“. 

10. Projednání návrhu doktorského studijního programu „Sustainable Design for Footwear 

Production“. 

11. Projednání vstupu UTB do právnické osoby, spolku APIL – Asociace pro inovace v logistice. 

12. Projednání složení AS UTB. 

13. Různé.   
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Příští řádné zasedání AS UTB proběhne v úterý 19. listopadu 2024 od 13 hodin  

s místem konání v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín. 

Konec zasedání: 16:30 

Ve Zlíně dne 29. 10. 2024 

 

Zapsal Ing. Jaška 

Verifikoval doc. Sysel 

 

 

 

 

  Ing. Martin Mikeska, Ph.D., v. r. doc. Ing. Martin Sysel, Ph.D., v. r. 

  místopředseda AS UTB   předseda AS UTB 


